
 

 

Efteruddannelsesudvalget 

 
Møde mandag den 30.09.2024 klokken 17.00 til 18.00: 

Sted: TEAMS 

Deltagere: Bente Møller, Dorte B. Rubak, Pierre Viala, Karin B. Hansen. 

Afbud:  

 

Dagsorden  

1. Godkendelse af dagsorden 
Dagsorden godkendes 
 

2. Udvalgets opgaver (drøftelse) 
Vores speciale har behov for en bundklang af efteruddannelse på linje 
med andre specialer, som har for eksempel subspecialisering eller re-
certificering. Efteruddannelse fremadrettet vil høj grad komme til at 
spille op ad den kommende målbeskrivelse. Efteruddannelse kan for 
eksempel være i form af vedligeholdelse / opdatering af 



kernekompetencer eller videreudvikling af en særlig interesse, som 
ledelse eller sundhedsjura.  
Vi eniges om, at udarbejde et spørgeskema til alle speciallæger i 
samfundsmedicin med henblik på at afdække - hvilken former for 
efteruddannelse de har taget og om det har været en del af deres 
ansættelse eller om de selv har finansieret den. Skemaet bør indeholde 
et spørgsmål til om samfundsmedicinsk hoveduddannelse bør indeholde 
mere af noget eller mindre af noget andet. Dette er ud fra den 
betragtning, at flere tager en master allerede under hoveduddannelsen i 
samfundsmedicin – særinteresse eller udtryk for mangel i 
samfundsmedicinsk hoveduddannelse? 
Udsendelse af spørgeskema skal præsenteres for bestyrelsen.  
 

3. Workshop om efteruddannelse på årsmødet 2025 (drøftelse) 

Vi eniges om, at Pierre henvender sig til årsmødeudvalget og spørger 
om det er muligt at få tid til et oplæg / udspil om efteruddannelse på 
det kommende årsmøde.  

 

4. Kursus i risikokommunikation – indstilling til bestyrelsen (drøftelse) 
Vi drøfter, at kurset er afhængig af minimum 13 deltagere. Vi eniges om, 
at hvis man melder fra under en måned før kurset – refunderes kun 
halvdelen af kursusgebyret. Hvis man melder fra mindre end 24 timer 
før kan pladsen benyttes af en anden, men kursusgebyret refunderes 
hverken helt eller delvist. Bestyrelsen skal spørges, om de vil bevilge 
10.000 kroner til kurset med henblik på at få løn til samfundsmedicinsk 
facilitator, samt foredragsholder med speciale i kommunikation. 
Yderligere skal bestyrelsen spørges, om de vil stille en 
underskudsgaranti.  
 
Pierre tilføjer kommentarer til indstillingen til bestyrelsen og sender i en 
mail sammen med budget til Karin, som i aften sender dette videre til 
bestyrelsen. 

  

 



5. Vidensdelingsportal (drøftelse)   

Vi drøfter om ovenstående spørgeskema kan afføde informationer til at 
oprette en portal, hvor man kan få inspiration til kurser, kongresser og 
efteruddannelser.  

 

6. Eventuelt 
Ingen kommentarer  
 

Næste møde bliver mandag den 7. oktober klokken 16.10  

med bestyrelsen over TEAMS. 

 

Karin B. Hansen  

Sekretær  

 

 

 

 


